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Rotterdam, 4 december 2012. 
 

Onderwerp: 

Beantwoording van de schriftelijke vragen van het raadslid A. Bonte (GroenLinks) over 
de benoeming van Jeroen van der Veer als voorzitter van het RCI. 
 

 
Aan de Gemeenteraad. 
 
Op 29 oktober 2012 stelde het raadslid A. Bonte (GroenLinks) ons schriftelijke vragen 
over de benoeming van Jeroen van der Veer als voorzitter van de RCI Council. 
 
Inleidend wordt gesteld: 
“Op 26 oktober maakte het Rotterdam Climate Initiative (RCI) bekend dat voormalig 
Shell-topman Jeroen van der Veer voorzitter/ambassadeur wordt van het Rotterdam 
Climate Initiative. Van der Veer heeft van 2004 tot en met 2009 leiding gegeven aan 
oliebedrijf Shell, dat één van de belangrijkste verantwoordelijken is voor het ontstaan van 
het klimaatprobleem en dat wereldwijd verantwoordelijk is voor vernietiging van natuur 
door olieboringen en olielekkages. Tijdens zijn directeurschap bij Shell was Van der Veer 
verantwoordelijk voor het stopzetten van een groot deel van de duurzame innovaties 
binnen het bedrijf en het terugtrekken van Shell uit het Rotterdamse Warmtebedrijf. 
 
Van der Veer is op dit moment commissaris bij Shell en heeft zich voor zover ons 
bekend ook in die rol nooit kritisch opgesteld tegenover de rol van Shell in het ontstaan 
van het klimaatprobleem en de grootschalige vernietiging van natuur. In de 'vieze 50', de 
ranglijst van personen die de meeste schade hebben toegebracht aan natuur en milieu, 
staat Van der Veer dit jaar op nummer 9. GroenLinks vraagt zich af of iemand met zo'n 
achtergrond wel geschikt is om boegbeeld te zijn van een organisatie die een forse CO2-
besparing moet promoten.” 
 
Alvorens tot beantwoording van de vragen over te gaan, geven wij u graag een korte 
toelichting op de benoeming van de heer Van der Veer als ambassadeur voor het RCI, 
het klimaatprogramma van Rotterdam waarin de gemeente Rotterdam, het Havenbedrijf 
Rotterdam, DCMR Milieudienst Rijnmond en Deltalinqs de samenwerking met elkaar zijn 
aangegaan. De doelstellingen waar het RCI zich aan heeft gecommitteerd zijn ambitieus: 
50% minder CO2 in 2025 t.o.v. 1990, voorbereiding op klimaatverandering en versterking 
van de Rotterdamse economie. 
 
De functie van voorzitter van de RCI Council kwam dit jaar beschikbaar omdat de heer 
Lubbers, die deze rol vanaf de start van het RCI in 2007 vervulde, had aangegeven zijn 
werkzaamheden te willen afbouwen zodra was voorzien in adequate opvolging. De RCI 
Council is overigens het adviesorgaan van het RCI, met vertegenwoordigers uit 
overheid, wetenschap, bedrijfsleven en NGO’s. Dit orgaan vergadert twee keer per jaar 
over strategische vraagstukken van het RCI. De voorzitter van de Council fungeert als 
adviseur van de RCI Board. In de Board vindt, onder voorzitterschap van burgemeester 
Aboutaleb, de uiteindelijke besluitvorming plaats over de strategische keuzes van het 
RCI. Naast de burgemeester, hebben de wethouders Baljeu en Van Huffelen vanuit de 
gemeente zitting in de RCI Board. In de bijlage treft u een lijst met de leden van de RCI 
Council en Board. 
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Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording: 
 
Vraag 1:  
Deelt het college de opvatting dat de doelstelling van Shell (zo veel mogelijk olie 
verkopen) op gespannen voet staat met de doelstelling van het RCI (zo veel 
mogelijk CO2 besparen)? 
 
Antwoord: 
Nee. De heer Van der Veer heeft weliswaar een achtergrond bij Shell, maar zit op 
persoonlijke titel in de Council. Ons college verwacht van de heer Van der Veer dat hij 
met zijn achtergrond, zijn kennis van de industrie- en energiesector en zijn internationale 
profiel het RCI juist verder kan helpen bij het realiseren van haar doelen. De heer Van 
der Veer heeft zich hier ook expliciet aan verbonden.  
 
Vraag 2:  
Wat is de reden om iemand die in het verleden verantwoordelijk is geweest voor 
grootschalige CO2-uitstoot nu ambassadeur te maken van een programma voor 
forse CO2-besparing? 
 
Antwoord: 
Met zijn jarenlange ervaring in de industrie- en energie, kent de heer Van der Veer deze 
wereld als geen ander. Hij heeft gezag tot in de hoogste internationale boardrooms en 
heeft kennis van en toegang tot de relevante nationale en internationale netwerken en 
overheden. De heer Van der Veer wil graag actief bijdragen aan de realisatie van de 
duurzaamheidtransitie in Rotterdam. De implementatie van grootschalige en innovatieve 
projecten bij de industrie is hierin cruciaal. Denk hierbij aan samenwerking die nodig is 
om infrastructuur aan te leggen voor de uitwisseling van restenergie en CO2. Het gaat 
om de ervaring en de competenties van de heer Van der Veer en het respect dat hij 
nationaal en internationaal bij de relevante beslissers geniet. Dit  is belangrijk voor het 
creëren van draagvlak bij bedrijven en overheden voor de duurzaamheidtransitie, zowel 
op nationaal als internationaal niveau.  
 
Vraag 3: 
Wat is de profielschets voor de functie van voorzitter/ambassadeur van het RCI? 
 
Antwoord: 
De voorzitter van de RCI Council onderschrijft de doelen van het RCI en wil die als 
kritisch adviseur en als ambassadeur helpen ten uitvoer te brengen. Hij of zij heeft een 
toonaangevend, internationaal georiënteerd profiel. Kennis van duurzaamheidtransitie en 
energievraagstukken. Spreekt de taal van bedrijven en kent de weg in Den Haag en 
Brussel. Weet partijen te verbinden en wordt tot op het hoogste politieke en corporate 
niveau gerespecteerd als autoriteit op het gebied van energietransitie.  
 
Vraag 4: 
Waren er voor de functie andere kandidaten beschikbaar? Zo ja, waarom zijn die 
afgevallen? Zo nee, waarom is er niet verder gezocht? 
 
Antwoord: 
Er is oriënterend met een aantal kandidaten uit diverse geledingen gesproken over de 
functie van voorzitter van de RCI Council, ook met de heer Van der Veer. Met een select 
aantal kandidaten zijn vervolggesprekken gevoerd, waarna wij met de heer Van der Veer 
de diepte zijn ingegaan. De reden hiervoor is dat zijn profiel goed aansloot bij onze vraag 
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en inhoudelijke prioriteiten. Daarnaast was hij enthousiast en ook bereid om zich voor het 
RCI in te zetten.  
 
Vraag 5: 
Heeft de heer Van der Veer afstand genomen van zijn medeverantwoordelijkheid 
voor grootschalige milieuvervuiling en natuurvernietiging? Zo ja, op welke wijze? 
 
Antwoord: 
De heer Van der Veer is zeer gemotiveerd en er zijn voor ons college geen 
belemmeringen anderszins. Over zijn motivatie gaf de heer Van der Veer zelf aan: “De 
ontwikkeling naar een duurzame wereldhavenstad die Rotterdam heeft ingezet, is nodig 
voor een gezonde economische ontwikkeling op de langere termijn. Samen met alle 
betrokkenen hoop ik Rotterdam verder te helpen met innovatie en activiteiten op het 
gebied van energie en klimaat.” Zijn betrokkenheid bij duurzaamheid blijkt bovendien uit 
het feit dat de heer Van der Veer voorzitter is van de Global Agenda Council 'New 
Energy Architecture' van het World Economic Forum. 
 
Vraag 6:  
Zal de heer Van der Veer zijn commissariaat bij Shell beëindigen? Zo ja, per 
wanneer? Zo nee, hoe zal de heer Van der Veer omgaan met conflicterende 
belangen tussen Shell en het RCI? 
 
Antwoord: 
Allereerst wordt benadrukt dat de Council een adviesorgaan is waarin elk lid vanuit zijn of 
haar eigen uitgangspositie en achterban een rol speelt. Als voorzitter van de RCI Council 
is de heer Van der Veer een belangrijke adviseur van de RCI Board, het 
besluitvormende orgaan van het RCI dat wordt voorgezeten door burgemeester 
Aboutaleb. De heer Van der Veer zal verder de Council op persoonlijke titel voorzitten; 
zijn andere functies staan hem hierbij niet in de weg.  
 
Vraag 7:  
Bent u bereid om de benoeming van de heer Van der Veer als 
voorzitter/ambassadeur van het RCI te heroverwegen? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord: 
Nee; dit is niet aan de orde. Het college is van mening dat juist de heer Van der Veer een 
zeer waardevolle bijdrage kan leveren aan het uitdragen en het realiseren van de RCI-
doelen.  
 

Burgemeester en Wethouders van Rotterdam, 
 

De secretaris, 
 
 
 
Ph. F. M. Raets 
 

De burgemeester, 
 
 
 
A. Aboutaleb 

  
 
 
 
 
 
Bijlage: Samenstelling van de RCI Board en de RCI Council 



 
 
 
 

COUNCIL RCI 
 
 
Leden Organisatie 

De heer J. v/d Veer Voorzitter 

Mevrouw  N.C.M. Alma-Zeestraten VNCI 

De heer B. Hennissen Havenbedrijf Rotterdam 

De heer B. Poeth Eneco 

De heer A. Faaij Universiteit Utrecht 

De heer J.A. v/d Gronden WWF 

De heer H. Brouwer Min. van Economische Zaken 

De heer J. Tholen KPMG Sustainability 

Mevrouw M. van Empel Min. Infrastructuur en Milieu 

De heer M. Broekhof European Climate Organisation 

De heer C. van Oostrom OVG 

De heer P. Vellinga Wageningen Universiteit 

De heer P. Vermaat Evides 

De heer B.P. Voet Shell Nederland Raffinaderij 

De heer L. Werring Instituut Clingendael 

De heer  W.J. de Raaf  RCI, secretaris 

 

BOARD RCI 
 
Leden Organisatie 

De heer A. Aboutaleb Voorzitter 

De heer  H.N.J. Smits Havenbedrijf Rotterdam, vice voorzitter 

Mevrouw A.C. van Huffelen Wethouder Duurzaamheid, Binnenstad en 

Buitenruimte 

Mevrouw. J.N. Baljeu Wethouder Haven, Verkeer en Regionale Economie 

De heer M.W. van Sluis  Deltalinqs 

De heer G. Veldhuijzen Gedeputeerde Provincie Zuid-Holland 

De heer J. H. v/d Heuvel DCMR Milieudienst Rijnmond 

Mevrouw P.W. Verhoeven Programmadirecteur Duurzaam, gemeente 

Rotterdam 

De heer W.J. de Raaf  RCI, secretaris 

 




